
Aan de gemeenteraad van Groningen

---, 4-2-2024 

Reactie op nota zandwegen, verzoek om schade aan Onneresweg te herstellen 

Geachte raad, 

Eind 2020 werd op een aantal zandwegen een dik pak stuifzand gestort. Zo ook op de Onneresweg, 
waar voorheen vrijwel geen onderhoud nodig was.  

Hierover zijn gemeenteraadsvragen gesteld. In het antwoord op vraag 10 1worden de fouten erkend. 
Stadsbeheer denkt dan een duizend jaar oude zandweg moeten worden opgehoogd. Dat is 
eufemistisch gezegd- een ‘misvatting’. Ophogen leidt tot een aantasting van de landschappelijke en 
cultuurhistorische waarden en vernieling van de ecologisch waardevolle bermen. 

Het antwoord op vraag 10 gaat ook voorbij aan het feit dat de Onneresweg is ‘opgehoogd’ met zeer 
stuifzand dat geen leem bevat. Een hoog leemgehalte is een belangrijke karakteristiek van de 
zandwegen op de Hondsrug. Er zou keizand2 toegepast moeten worden. Het leem houdt het zand bij 
elkaar en zorg voor een hard oppervlak waardoor er op de zandwegen prettig gewandeld en gefietst 
kan worden. En hoog leem gehalte is ook van belang voor de flora en fauna. Er vormt zich een 
ecologisch waardevolle middenberm (zie foto bijlage). 

Door het aanbrengen van het stuifzand is de Onneresweg sinds eind 2020 slecht begaanbaar voor 
voetgangers, vooral als het droog is. Fietsen is onmogelijk geworden. Mindervaliden komen er niet 
meer door. De stofwolken zijn onaangenaam, helemaal als er voertuigen passeren. 

Het herstel waarover in antwoord 10 van de raadsvragen wordt gerept, heeft eruit bestaan dat plm. 
10 cm van het 30cm dikke zandpakket is afgevoerd (alleen over het hoge deel van de Onneresweg). 
Gelijktijdig is de weg met een graafmachine gespit. Het probleem van de slechte begaanbaarheid is 
hierdoor mogelijk verergerd. In ieder geval is de weg nog steeds slecht begaanbaar.  

Het probleem met de Onneresweg niet genoemd in de nota Zandwegen. De Onneresweg is duizend 
jaar oud en is een zeer belangrijke recreatieve voorziening. Misschien wel de drukste wandelweg van 
de gemeente. 

Ik dring er bij u op aan dat de Onneresweg wordt hersteld door (minimaal 20cm) het stuif zand af te 
voeren en te vervangen door keizand. Het oppervlak wordt dan hopelijk weer stevig en de begroeiing 
van middenberm – zoals die er vroeger was- kan herstellen. De foto’s verduidelijken een en ander. 

Met vriendelijke groet, 

Foto bijlage: 

1 “Bij het onderhoud wordt de zandweg opgehoogd. Dit leidt ertoe dat het zand in de berm komt. Op sommige 
zandpaden is hier te lang mee door gegaan, waardoor berm en inderdaad onder het zand verdwenen zijn. 
Hierover is gesproken met de SLGH en aangegeven dat dit wordt hersteld.” 
 
2 Keizand is het verweringsproduct van keileem, bestaand uit ongesorteerd zand, keitjes en leem 

 

 

 

 



Onneresweg zoals die er eeuwen bij 
lag 
 
 



Door diepspitten zijn de problemen 
verergerd  

 

Onneresweg na ‘ophoging’ met 
stuifzand voor fietsers en 
mindervaliden onbegaanbaar 

Maar een ‘beleving’ voor crossers 
(ten koste van de wandelaars en de 
rust)  
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